
Pižurica najbolji 
student na PMF-u

Student Prirodno-mate-
matičkog fakulteta Univer-
ziteta Crne Gore, na smjeru 
Računarske nauke, Nikola 
Pižurica (9.95) proglašen 
je za najboljeg studenta tog 
fakulteta za tekuću studij-
sku godinu 2019/20.

“Velika mi je čast što sam 
od Univerziteta Crne Gore 
dobio ovu nagradu. Na Pri-
rodno-matematičkom fa-
kultetu postoji veoma jaka 
konkurencija za titulu naj-
boljeg studenta i biti prepo-
znat među takvima pred-
stavlja značajan uspjeh”, 
kazao je Nikola.

Ulaganje vremena i 
energije u sticanje znanja 
i sopstveno usavršavanje, 
kako kaže, nikad nije do-
življavao kao bilo kakvo 
odricanje.

“Smatram da je prona-
laženje posla u kojem uži-
vate svakako značajnije od 
nekih stvari kojih se, zarad 
toga, eventualno moramo 
odreći. Postizanje natpro-
sječnog uspjeha je naravno 
zahtjevno i potrebna je izu-
zetna posvećenost, ali mi to 
ne pada teško jer se bavim 
naučnim oblastima koje su 
mi inspirativne i fascinan-
tne”, kazao je najbolji stu-
dent Prirodno-matematič-
kog fakulteta.

Nikola navodi da na stu-
dijskom smjeru Računar-
ske nauke postoji dobar 
balans između teorijskih 
predmeta i predmeta ori-
jentisanih na izradu prak-
tičnih projekata, što čini 
jednu od najvećih predno-
sti u odnosu na smjerove 
koji su fokusirani pretež-
no na teoriju.

Kada je riječ o budućim 

planovima, kaže, da raz-
matra mogućnosti upisa 
Master studija na nekom 
od inostranih univerziteta.

“Konkretne oblasti spe-
cijalizacije za koje se inte-
resujem su vještačka inte-
ligencija i njena podoblast 
mašinskog učenja, kao i da-
ta mining – disciplina ko-
ja se bavi izvlačenjem ko-
risnih zaključaka iz velikih 
kolekcija podataka i prona-
laženjem pravilnosti među 
njima”, dodaje on.

Prirodno-matematički 
fakultet je, dodaje Nikola, 
najbolji izbor svim budu-
ćim studentima koji se za-
nimaju za usmjerenja ko-
ja ovaj fakultet nudi i žele 
da studiraju u Crnoj Gori.

“Na našem smjeru, stu-
denti u toku osnovnih stu-
dija stiču mnoga korisna 
znanja iz raznih matema-
tičkih disciplina, uče teh-
nike za rješavanje realnih 
problema u računarstvu 
i upoznaju se sa metodo-
logijama razvoja softver-
skih sistema raznih namje-
na kroz praktične zadatke i 
projekte”, zaključuje Niko-
la.        J.V.Đ.

Ljekovi sa Liste jeftiniji 
nego u Srbiji i Hrvatskoj

MINISTAR ZDRAVLJA KENAN HRAPOVIĆ PORUČIO

UNIVERZITET CRNE GORE

Cijene ljekova u Crnoj Go-
ri koji se nalaze na pozitiv-
noj Listi i izdaju se na teret 
Fonda za zdravstveno osi-
guranje, odnosno koje pla-
ća država, niže su od cijena 
u Srbiji i Hrvatskoj, kazao 
je ministar zdravlja Kenan 
Hrapović.

On je agenciji MINA re-
kao da se u javnosti često 
manipuliše, iz neznanja, zle 
namjere, ili političkih pobu-
da, pa se razlika u cijeni lje-
kova na komercijalnom tr-
žistu za dvadesetak medi-
kamenata predstavlja kao 
nacionalni problem broj je-
dan, a riječ je o manje od je-
dan odsto ljekova u prome-
tu sa liste koju plaća država 
Crna Gora.

Cijene na slobodnom tr-
žistu, kako je objasnio, dik-
tiraju isključivo proizvođači, 
jer distributeri i veledrogeri-
je imaju propisanu velepro-
dajnu (šest odsto) i malopro-
dajnu maržu (do 18 odsto).

On je naglasio da su cije-
ne ljekova u Crnoj Gori ko-
ji se nalaze na Listi ljeko-
va, a izdaju na teret Fonda 
za zdravstveno osiguranje, 
odnosno koje plaća drža-
va, niže od cijena u refe-
rentnim zemljama - Srbiji i 
Hrvatskoj.

“Lista broji oko 1.170 lje-
kova različitih oblika i jači-
na, kvalitetne i savremene 

terapije. Prema analizi ko-
ju smo uradili, a u kojoj smo 
poredili cijene istih ljekova 
koje Crna Gora i Srbija ima-
ju na Listi, crnogorska lista 
je jeftinija dva odsto”, rekao 
je Hrapović.

Ministar je naveo da ma-
nje od jedan odsto ljekova ne 
može srušiti sliku o Listi od 
skoro 1.200 ljekova koju pla-
ća Fond, a o čijem kvalite-
tu, kako je naveo, nepresta-
no dobijaju pohvale od emi-
nentnih stručnjaka iz regio-
na i šire.

Hrapović je kazao da u 
Ministarstvu očekuju da će 
nakon planirane izmjene 
Liste i nakon pregovora ko-
je su obavili sa farmaceut-
skim proizvođačima ljeko-

vi biti jeftiniji u poređenju sa 
istim sa Liste ljekova u Srbiji.

Kako je rekao, sve ljeko-
ve koje predlažu kritičari 
zdravstvenog sistema mo-
gu uvrstiti na Listu, ali za to 
su potrebna dodatna sred-
stva u budžetu.

“Ne mislimo da to treba 
raditi ako na listi imamo od-
govarajuću terapiju”, rekao 
je Hrapović.

On je naglasio da građani 
ne treba da kupuju ljekove 
koji se nalaze na Listi ukoli-
ko ih je ljekar propisao, a da 
bi ljekari trebalo da propisu-
ju ljekove koji se nalaze na 
njoj i na taj način smanje iz-
datke iz džepa građana.

Hrapović je podsjetio da 
Zakonom o ljekovima “or-
gan državne uprave nadle-
žan za poslove ekonomije 
vrši inspekcijski nadzor nad 
cijenama ljekova u prome-
tu” i pozvao sve građane da 
nadležno Ministarstvo eko-
nomije obavijeste o drastič-
nim razlikama u cijenama 
na komercijalnom tržištu 
ljekova u Crnoj Gori.

“Na ovaj način upućuje-
mo na propisani put za rje-
šavanje ovog pitanja, pri če-
mu želimo da isti takav dopis 
dobijemo i mi u Ministar-
stvu zdravlja, jer ćemo raz-
govarati sa pojedinim proi-
zvođacima na ovu temu”, ka-
zao je Hrapović.  J.V.Đ.
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Rektor Nikolić uručio je priznanje Pižurici

Hrapović

HILJADA LJEKOVA RAZLIČI-
TIH OBLIKA I JAČINA, KVA-
LITETNE I SAVREMENE TE-
RAPIJE, NALAZI SE NA PO-
ZITIVNOJ LISTI LIJEKOVA
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Cijene na slobodnom tr-
žistu diktiraju isključivo 
proizvođači, jer distribu-
teri i veledrogerije ima-
ju propisanu veleprodajnu 
(šest odsto) i maloprodaj-
nu maržu (do 18 odsto), 
objasnio je Hrapović

U JAVNOSTI SE ČESTO MA-
NIPULIŠE, IZ NEZNANJA, ZLE 
NAMJERE, ILI POLITIČKIH PO-
BUDA, PA SE RAZLIKA U CI-
JENI LJEKOVA NA KOMERCI-
JALNOM TRŽISTU ZA DVA-
DESETAK MEDIKAMENATA 
PREDSTAVLJA KAO NACIO-
NALNI PROBLEM BROJ JEDAN, 
A RIJEČ JE O MANJE OD JE-
DAN ODSTO LJEKOVA U PRO-
METU SA LISTE KOJU PLAĆA 
DRŽAVA CRNA GORA.

NA STUDIJSKOM SMJERU RA-
ČUNARSKE NAUKE POSTOJI 
DOBAR BALANS IZMEĐU TEO-
RIJSKIH PREDMETA I PREDME-
TA ORIJENTISANIH NA IZRA-
DU PRAKTIČNIH PROJEKATA, 
ŠTO ČINI JEDNU OD NAJVE-
ĆIH PREDNOSTI U ODNOSU NA 
SMJEROVE KOJI SU FOKUSIRA-
NI PRETEŽNO NA TEORIJU


